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1 Voorwoord 
 
 
Met genoegen presenteren wij u het jaarverslag van de raadsgriffie over het jaar 2023. Weer een jaar 
vol dynamiek, uitdagingen en belangrijke bestuurlijke mijlpalen. 
 
Een van de hoogtepunten van het afgelopen jaar was ongetwijfeld de opening van het nieuwe 
stadhuis op Willemsoord. Op 25 september werden de deuren van dit prachtige gebouw officieel 
geopend, waarmee een nieuwe fase voor onze gemeente werd ingeluid. Het was een bijzonder 
moment toen raadslid Vermooten, als onze lokale historicus, het welkomstwoord verzorgde tijdens de 
eerste raadsvergadering. De logistieke uitdagingen die gepaard gingen met deze verhuizing werden 
met grote daadkracht aangepakt, en met succes. Het harde werk van velen resulteerde in een 
soepele overgang naar onze nieuwe werkruimte, waar we ons nu langzaam maar zeker thuis 
beginnen te voelen. 
 
Naast deze fysieke veranderingen heeft het afgelopen jaar ook in het teken gestaan van vernieuwing 
op bestuurlijk gebied. Het vaststellen en ondertekenen van het gemeentelijk manifest Den Helder is 
een belangrijke stap geweest in het versterken van de positie van onze raad en het verbeteren van de 
samenwerking tussen raad, college van burgemeester en wethouders en inwoners. Het gemeentelijk 
manifest is met veel inzet en betrokkenheid tot stand gekomen.  
 
Een ander hoogtepunt was het werkbezoek aan Groningen, waar raads- en collegeleden 
samenkwamen om kennis op te doen en onderlinge contacten te versterken. Dit bood niet alleen de 
gelegenheid tot waardevolle uitwisselingen, maar versterkte ook de banden tussen de raads -en 
collegeleden. 
 
Het jaar 2023 was een jaar van vooruitgang, samenwerking en vernieuwing. Wij kijken met trots terug 
op wat we hebben bereikt.  
 
 
Menno Huisman, 
Raadsgriffier 
 
24 april 2024 
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2 Verslag werkzaamheden gemeenteraad en commissies 
 

2.1 Bestuurlijke aangelegenheden 

 

2.1.1 Nieuwe stadhuis Willemsoord 

Op 4 september zijn de eerste commissievergaderingen in het nieuwe stadhuis gehouden. De 
commissie Bestuur en Middelen wijdde als eerste raadzaal in. De twee andere commissies vonden 
plaats in de Trouwzaal en in de Razende Bol. Voorafgaand aan de vergaderingen is 's middags nog 
hard gewerkt aan de nodige technische voorzieningen. Voor de raadzaal bleek dat nog niet alle tafels 
tijdig waren geleverd, dus zijn er een paar oude tafels tussengevoegd. Nagenoeg alles liep volgens 
het boekje. De eerste raadsvergadering in het nieuwe stadhuis vond plaats op 18 september. 
Raadslid Vermooten verzorgde als historicus het welkomstwoord. De logistiek van onder andere het 
uitreiken van toegangspassen, het toewijzen van postvakjes en de keuze van fractiekamers is in 
sneltreinvaart gerealiseerd. 
 
Op 25 september zijn de deuren van het nieuwe stadhuis op Willemsoord geopend. De griffie is ook 
verhuisd naar hun nieuwe onderkomen op Willemsoord 72. Een goed georganiseerde voorbereiding 
zorgde ervoor dat de verhuizing gesmeerd verliep. Na een behoorlijke tijd op afstand te hebben 
gewerkt, voelen we ons nu toch redelijk thuis in de nieuwe werkruimte. Op 28 september verrichtte 
commissaris van de Koning in de provincie Noord-Holland, de heer Arthur van Dijk, de 
openingshandeling. Met een grote schaar knipte hij samen met burgemeester Jan de Boer het lint 
door. 
 
 

 

Willemsoord 66 
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2.1.2 Begeleidingscommissie onderzoek ambtelijke organisatie 

Dit jaar begon de Begeleidingscommissie onderzoek ambtelijke organisatie gemeente Den Helder 
(hierna: commissie) halverwege april met haar werkzaamheden. De commissie bestond uit de heren 
Assorgia, Van Dongen, Van Esdonk, Krijns (voorzitter) en mevrouw Weerstand-Slot. De raad gaf de 
commissie de opdracht om een extern onderzoek naar de ambtelijke organisatie te begeleiden, in 
opdracht van het college van burgemeester en wethouders. 
 
Na de aanstelling van de gemeentesecretaris in april kwam de commissie tweemaal bijeen om 
logistieke zaken te regelen en te spreken over de concept-offerteaanvraag, een lijst van 
onderzoeksbureaus die in aanmerking komen voor de opdracht, een beoordelingsmatrix en de 
planning van het onderzoek. In een volgende bijeenkomst werd de opdracht aan het bureau, dat de 
opdracht gegund was, besproken. Deze opdracht omvatte onder andere de organisatiecultuur, de 
onderzoeksvragen, beschikbare capaciteit in relatie tot opgaven en de effectiviteit van werkprocessen. 
In juni bracht de commissie verslag uit aan de gemeenteraad over de voortgang van haar 
werkzaamheden (zie bijlage). 
 
Begin juli vond er een gesprek plaats tussen het onderzoeksbureau en de commissie, waarbij de 
commissie met name input leverde op de volgende onderdelen: 

- Advisering aan het college en de raad. 
- Externe gerichtheid van de organisatie. 
- Resultaatgerichtheid. 

 
Eind juli werd het rapport van het onderzoeksbureau aan de commissie overhandigd. Vervolgens 
lichtte het onderzoeksbureau eind augustus het rapport toe aan de commissie, waarin voornamelijk de 
conclusies en aanbevelingen werden toegelicht en vragen werden beantwoord. Begin september gaf 
de gemeentesecretaris een presentatie aan de commissie en deelde hij zijn bevindingen. Daarnaast 
vond er een gesprek plaats met een delegatie van de Ondernemingsraad. 
 
Op basis van de gevoerde gesprekken en ontvangen toelichtingen van het onderzoeksbureau, de 
gemeentesecretaris en een vertegenwoordiging van de Ondernemingsraad, formuleerde de 
commissie advies over de conclusies en aanbevelingen van het onderzoek. 
 
In september bood de commissie haar advies en conclusies aan het college van burgemeesters aan 
(en een afschrift aan de raad), op basis van het onderzoeksrapport, de toelichtingen daarop, de 
presentaties en de gevoerde gesprekken. De commissie benadrukte daarbij dat zij graag betrokken 
wil blijven bij de uitvoering van de conclusies en aanbevelingen uit het onderzoeksrapport, evenals bij 
het advies van de commissie voor de toekomst. 
 
2.1.3  Gemeentelijk manifest: ondertekening gemeentelijk manifest  
In oktober 2021 heeft de minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties aangekondigd dat zij 
gemeenten wil ondersteunen met een pilot met betrekking tot het implementeren van een manifest 
voor een sterke raad. De kern van een manifest is dat de raad en het college van burgemeester en 
wethouders afspraken maken over de onderlinge samenwerking, de manier waarop verantwoording 
en democratische controle plaatsvinden, de informatievoorziening en over de manier waarop burgers 
daarbij worden betrokken. Het doel daarvan is versterking van de positie van raadsleden tegenover 
het college van burgemeester en wethouders en de burgemeester en daarmee versterking van het 
lokaal bestuur als geheel waarbij de inwoners centraal staan. Begin 2022 heeft Den Helder zich voor 
deze pilot aangemeld bij het ministerie en is er een werkgroep geformeerd (bestaande uit raadsleden, 
een collegelid, een vertegenwoordiger uit de ambtelijke organisatie en een vertegenwoordiger uit de 
griffie) ondersteund door extern adviesbureau Necker, om hiermee verder aan de slag gegaan.  
Uiteindelijk heeft dit geleid tot de definitieve vaststelling van het Gemeentelijk manifest Den Helder in 
de raadsvergadering van 17 april. In deze raadsvergadering heeft mevrouw Anja Lelieveld, hoofd van 
de afdeling Inrichting Openbaar Bestuur/MT-lid directie Democratie en Bestuur van het ministerie van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, namens de minister, een toelichting gegeven op het 
experiment van het ministerie en Den Helder succes gewenst met de toepassing van het Gemeentelijk 
manifest.  

De raad is niet unaniem akkoord gegaan met het gemeentelijk manifest. Mevrouw Hamerslag en de 
heren Karhof en Kooij van Behoorlijk Bestuur v D-H & Julianadorp hebben tegen gestemd. Na de 
besluitvorming is het manifest, met uitzondering van de fractie van Behoorlijk Bestuur v D-H & 
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Julianadorp, ondertekend door de fractievoorzitters, de gemeentesecretaris, de griffier en de 
burgemeester met een daarbij behorend fotomoment. 
 

 
De fractievoorzitters, burgemeester Jan de Boer, gemeentesecretaris Marc Pothast en griffier Menno Huisman 

ondertekenden het manifest. Foto: Peter van Aalst. 

 

2.1.4 Periodiek overleg gemeentebestuur - Port of Den Helder 

Op 7 maart 2022 heeft de raad besloten dat in deze bestuursperiode twee maal per jaar een 
afzonderlijke bijeenkomst wordt gehouden met de leden van de raad, de aandeelhouders, de directie 
en de Raad van commissarissen van de N.V. Port of Den Helder. Doelstellingen van het overleg zijn 
het verbeteren van de onderlinge relatie, informatie-uitwisseling, het ophalen en bespreken van 
vragen en het inzichtelijk maken van processen en verwachtingen. 
 
Deze twee bijeenkomsten waren op 10 januari en 20 oktober. De eerste bijeenkomst is gehouden in 
Theater De Kampanje. Na een kort openingswoord van wethouder Wouters heeft de heer Bolscher, 
voorzitter van de Raad van Commissarissen, via een scherm de deelnemers toegesproken. Hij ging in 
op havenontwikkelingen, de positie van de Raad van Commissarissen en het doel van de 
bijeenkomst. Daarna zijn de deelnemers roulerend in vier ‘tafels’ met elkaar in gesprek gegaan. Het 
presidium heeft de bijeenkomst op 30 januari geëvalueerd en gaf aan tevreden te zijn over de opzet. 
De tweede bijeenkomst is gehouden in gebouw 66. Na een kort openingswoord van de voorzitter, de 
heer Blank, gaf de heer Menist van Panteia een korte reflectie op de ontwikkelingen van de afgelopen 
twee jaar in relatie tot het rapport van Panteia van begin 2022. Daarna zijn de deelnemers roulerend 
in drie ‘tafels’ met elkaar in gesprek gegaan. Afsluitend hebben de heren Menist, Bolscher en Blank 
een reflectie gegeven op de bijeenkomst. Uitgesproken is dat er goede gesprekken zijn gevoerd aan 
de tafels en dat er sprake was van een goede sfeer en grote betrokkenheid van alle deelnemers.  
Het presidium heeft de tweede bijeenkomst op 13 november geëvalueerd. Voor 2024 wordt gekeken 
naar een gewijzigde opzet waarbij aansluiting wordt gezocht bij de beeldvormende avonden. 
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2.1.5 Regionale samenwerking 

 
Bijeenkomsten Regionale Raadscommissie Noordkop 
De Regionale Raadscommissie Noordkop vergaderde zeven keer, met belangrijke bijeenkomsten op 
2 februari en 1 juni. Op 2 februari stonden de zienswijzen op de kadernota’s van de verschillende 
Gemeenschappelijke Regelingen geagendeerd, en op 1 juni werden de gemeenschappelijke 
zienswijzen op de begrotingen en de jaarrekeningen in de RRN besproken.   
 
Door de verhuizing naar Willemsoord is vanaf de zomer in het nieuwe stadhuis vergaderd. Vooral voor 
de deelnemers van de gemeente Texel is dit een vooruitgang. De bijeenkomsten vinden nu veel 
dichter bij de Texelse boot plaats en de Texelse commissieleden en collegeleden zijn dus minder tijd 
kwijt aan reizen.  
 
Presentatie regionale samenwerking in Medemblik 
Vanuit de regio West-Friesland, waar ook nagedacht wordt over verdere vormgeving van regionale 
samenwerking, werd verzocht om een presentatie over de Regionale Raadscommissie Noordkop. Op 
14 december verzorgde een afvaardiging van de RRN, bestaande uit raadsgriffier Menno Huisman, 
burgemeester Marjan van Kampen en Marcel Sanders, de voorzitter van de agendacommissie van de 
RRN, een presentatie in Medemblik voor raads- en commissieleden uit West-Friesland. 

2.1.6 Klankbordgesprek burgemeester 

De commissie klankbordgesprekken burgemeester heeft tot taak jaarlijks klankbordgesprekken te 
houden met de burgemeester. De commissie deed dit voor het eerst in haar nieuwe samenstelling 
bestaande uit raadsleden Boessenkool, Van Dongen, Houben, De Leeuw en Verhoef. Het 
klankbordgesprek was deze keer gericht op een aantal specifieke onderwerpen, te weten de invulling 
van de lobby-/netwerkrol van de burgemeester, zijn regierol en het integriteitsbeleid. Ter voorbereiding 
heeft de commissie een groot aantal informatiegesprekken gehouden met personen van binnen en 
buiten de gemeentelijke organisatie. De commissie heeft zich vervolgens op 8 november uitvoerig 
verder voorbereid op het gesprek onder begeleiding van mevrouw S. van Zuydam van Necker van 
Naem. Het klankbordgesprek heeft plaatsgevonden op 15 november en werd door de deelnemers als 
waardevol beschouwd. Het gesprek werd afgesloten met een diner. 

2.1.7 Ontslag wethouder De Koning - Benoeming wethouder Van Diepen 

Op 10 januari heeft de heer Ch.T.de Koning zijn 
ontslag aangeboden als wethouder. D66 is 
vervolgens met een profielschets op zoek 
gegaan naar een geschikte opvolger. Op 1 
februari heeft de fractie van D66 een kandidaat 
voor benoeming tot wethouder voorgedragen, 
maar heeft dit voorstel naderhand weer 
ingetrokken. De raad heeft daarna op voorstel 
van D66 op 27 maart de heer P.J.M. van Diepen 
benoemd tot wethouder met een bestedingsnorm 
van 80%. Het college van burgemeester en 
wethouders heeft vervolgens een wijziging 
doorgevoerd in de portefeuilleverdeling. Zo valt 
de havenontwikkeling onder de portefeuille van 
wethouder Kos. Wethouder Van Diepen heeft in 
ieder geval Financiën en Duurzaamheid in zijn 
portefeuille. 

2.1.8 Opheffen Seniorenpartij 

De fracties van Beter voor Den Helder en de Seniorenpartij hebben op 29 augustus met een 
persbericht aangegeven deze raadsperiode samen verder te gaan als de fractie Beter voor  
Den Helder. Er werd al intensief samengewerkt op basis van beide verkiezingsprogramma’s. De heer 
Assorgia wordt de fractievoorzitter van de samengaande fracties.  
 

Burgemeester Jan de Boer en wethouder Van Diepen 
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Mevrouw List heeft aangegeven dat het niet eenvoudig is om als eenmansfractie overal de gewenste 
focus op te leggen, mede in verband met haar gezondheid. Toch wil ze de kiezers van de 
Seniorenpartij zo goed mogelijk blijven vertegenwoordigen. Binnen de fractie van Beter voor  
Den Helder zal zij zich vooral bezighouden met onder meer het seniorenbeleid en het behoud van 
het cultureel erfgoed.  

2.1.9 Protocol vermoedens integriteitschendingen 

Na behandeling in de commissie Bestuur en Middelen van 4 september is het Protocol vermoedens 
integriteitschendingen geagendeerd voor de raadsvergadering van 9 oktober. De fractie van 
GroenLinks heeft bij de behandeling een amendement aangekondigd waarmee -kort gezegd- een 
externe vertrouwenspersoon werd toegevoegd voor politieke ambtsdragers. De fractie van de VVD 
kondigde een amendement in aan waarmee aan over de afhandeling van de onderzoeksrapportage. 
Tijdens de beraadslagingen bleekt steun te bestaan voor beide amendementen. De voorzitter heeft op 
basis van dit gegeven voorgesteld de gevolgen van deze amendementen nader uit te werken in het 
protocol en de verdere behandeling en besluitvorming aan te houden tot een volgende 
raadsvergadering. De raad heeft hiermee ingestemd. 

2.1.10 Protocol geheimhouding 

Vanaf 1 januari 2023 is de Wet bevordering integriteit en functioneren decentraal bestuur van kracht. 
Deze wet heeft een aantal andere wetten gewijzigd om de zuiverheid in persoonlijke en bestuurlijke 
verhoudingen in het decentraal bestuur te waarborgen. Hoofdstuk Vb van deze wet is later ingevoerd, 
op 1 april, zodat gemeenten hun interne processen indien nodig konden aanpassen. 
In samenspraak met Bestuursondersteuning en het team Juridische zaken zijn de interne 
werkafspraken over geheimhouding geactualiseerd. Deze zijn voorgelegd aan het presidium in de 
vorm van een notitie, die op 13 maart is goedgekeurd. Het register van geheime documenten voor de 
raad blijft behouden, evenals de regelmatige beoordeling van opgelegde geheimhoudingen door het 
college en de burgemeester. 

2.1.11 Herziening verordeningen 

 
Verordening inzake burgerinitiatieven 
De planning was om in het tweede halfjaar van 2023 een voorstel aan de raad te kunnen voorleggen, 
mede gebaseerd op de gewenste ontwikkelingen in het kader van bestuurlijke vernieuwing. Omdat de 
participatieverordening voor het eerste halfjaar van 2024 gepland staat, ligt het voor de hand om de 
verordening inzake burgerinitiatieven hierbij te betrekken. Dit actiepunt is derhalve verschoven naar 
het tweede halfjaar van 2024. 
 
Controleverordening ex artikel 213 Gemeentewet 
Vanaf 1 januari 2023 is de Wet versterking decentrale rekenkamers van kracht voor gemeenten en 
provincies. Deze wet heeft ook wijzigingen in de Gemeentewet doorgevoerd met betrekking tot de 
verantwoording van financiële rechtmatigheid in de jaarrekening. Volgens deze wijziging moet het 
college van burgemeester en wethouders zelf verantwoording afleggen over de financiële 
rechtmatigheid in de jaarrekening. Daarom moet de gemeentelijke controleverordening, zoals bedoeld 
in artikel 213, eerste lid, van de Gemeentewet, worden aangepast. De bijgewerkte 
controleverordening wordt in het eerste kwartaal van 2024 ter goedkeuring aan de raad voorgelegd. 
 
Werkgroep wijzigen Reglement van orde en Verordening op de raadscommissies 
Tijdens de vergadering van het Presidium op 20 juni is besloten om een werkgroep van maximaal vijf 
raadsleden op te richten. Hun taak is om een voorstel voor te bereiden over een wijziging van het 
Reglement van orde voor vergaderingen en andere werkzaamheden van de gemeenteraad van Den 
Helder 2018 (RVO) en de Verordening op de raadscommissies Den Helder 2018 (VRC). 
 
Vanwege de Wet bevordering integriteit en functioneren decentraal bestuur (die inging op 1 januari 
2023) en een nieuw hoofdstuk Va over geheimhouding in de Gemeentewet (dat inging op 1 april 
2023), moeten enkele 'technische' aanpassingen worden doorgevoerd. Het aanpassen van het RVO 
en de VRC bood ook de gelegenheid om enkele onderwerpen waarover eerder discussie was (zoals 
het aantal commissieleden) nader te bekijken. 
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De werkgroep, bestaande uit raadsleden mevrouw M. Boessenkool, de heer H. van Dongen, mevrouw 
T.C. Polonius en de heer J.K. Visser, werd ondersteund door de heer M. Huisman (raadsgriffier) en de 
heer F. Blok (raadsadviseur). In 2023 kwam de werkgroep twee keer bijeen om de onderwerpen te 
bespreken. Daarnaast werden enkele andere aspecten van de verordeningen nader onderzocht. Na 
een laatste bijeenkomst in januari 2024 zal de werkgroep een memo met aanbevelingen aan het 
Presidium aanbieden. 
 
Werkgroep Participatie 
Inwonersbetrokkenheid staat hoog op de agenda van veel fracties, en de participatieverordening 
speelt hierbij een belangrijke rol. Op 20 november vond een informatieve avond plaats over 
inwonersbetrokkenheid en de voorbereiding op de participatieverordening. Tijdens deze avond werd 
voorgesteld om een werkgroep op te richten waarin verschillende fracties zouden deelnemen. Tien 
raads- en commissieleden hebben zich hiervoor aangemeld. 
 
De werkgroep, in samenwerking met de ambtelijke organisatie, bereidt ten minste de behandeling van 
de participatieverordening in de commissievergadering van 2024 voor. Hierbij wordt gebruik gemaakt 
van de handreiking van de VNG getiteld 'Aan de slag met participatie' (juni). Het eerste 
bespreekdocument voor de participatieverordening werd behandeld in de commissie Bestuur en 
Middelen op 26 februari 2024. 

2.1.12 Training integriteit 

Op 9 februari gaf de heer Hugo Doornhof van onze huisadvocaat AKD Benelux Lawyers een training 
over integriteit aan de raads- en commissieleden. De heer Doornhof is een expert op het gebied van 
gemeenterecht en heeft veel ervaring, zowel als lid van de Eerste Kamer als in de gemeenteraad. 
Tijdens de training werden de raads- en commissieleden bekend gemaakt met de integriteitsregels die 
op hen van toepassing zijn, en hebben ze hierover met elkaar gediscussieerd. De opkomst was 
redelijk en de deelnemers vonden de training waardevol. 

2.1.13 Proces van rekenkamercommissie naar rekenkamer 

Op 5 juni heeft de gemeenteraad van Den Helder besloten om het proces voor de overgang van een 
rekenkamercommissie naar een rekenkamer vast te stellen. Dit besluit volgt op de inwerkingtreding 
van de Wet versterking decentrale rekenkamers op 1 januari. Volgens deze wet moet er uiterlijk op 1 
januari 2024 een onafhankelijke gemeentelijke rekenkamer zijn ingesteld. De bestaande 
rekenkamercommissie Den Helder blijft in functie totdat de nieuwe rekenkamer is benoemd en de 
verordening is ingetrokken (vóór 1 januari 2024). 
 
Op 5 juni heeft de raad ook een selectiecommissie opgericht, waarin de heren Krijns en Van Esdonk 
namens de gemeenteraad zijn benoemd. Op 6 november heeft de raad op aanbeveling van de 
selectiecommissie de heer H. (Harmannus) Kruizinga benoemd tot lid en voorzitter van de 
rekenkamer Den Helder. Op dezelfde dag is mevrouw T. (Timona) Blom benoemd tot lid van de 
rekenkamer Den Helder en is de verordening van de rekenkamercommissie ingetrokken. Op 18 
december is de heer T.A. (Theo) Vernooij benoemd tot derde lid van de rekenkamer Den Helder. 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
  

Op 6 november zijn 
Harmannus 
Kruizinga 
(voorzitter) en 
Timona Blom 
benoemd tot leden 
van de rekenkamer. 
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2.1.14 Nieuwe opzet politieke avond: beeldvormende avonden 

In de vergadering van de agendacommissie op 2 oktober is gesproken over de vele presentaties 
tijdens commissievergaderingen. De agendacommissie merkt op dat deze presentaties, soms bij elk 
agendapunt, te veel tijd in beslag nemen, waardoor het moeilijk is om de eindtijd van 21.30 uur te 
handhaven. Daarom heeft de agendacommissie besloten dat alle presentaties voortaan tijdens de 
politieke avond zullen plaatsvinden. Dit betekent dat presentaties gelijktijdig in meerdere zalen worden 
gehouden en worden uitgezonden voor degenen die ze later willen bekijken. Ook informatie vanuit het 
college van burgemeester en wethouders of anderen zal in principe tijdens deze politieke avonden 
worden gepresenteerd. Op deze manier worden commissievergaderingen alleen gebruikt voor 
meningsvorming en oordeelsvorming, terwijl de beeldvorming tijdens de politieke avonden plaatsvindt. 
Later heeft de agendacommissie besloten om de 'Politieke beeldvormende avonden' voortaan 
'Beeldvormende avonden' te noemen. 

2.1.15 Sail Den Helder 

Tijdens Sail Den Helder op 30 juni vond een netwerkbijeenkomst plaats voor de colleges en 
gemeenteraden van Texel, Hollands Kroon, Schagen en Den Helder. Daarnaast kregen ze de kans 
om 's ochtends deel te nemen aan een duurzaamheidscongres, georganiseerd door het 
Ontwikkelingsbedrijf NHN. Na een boottocht konden ze lunchen en netwerken met andere 
bestuurders, waaronder die van de vier Gemeenschappelijke Regelingen: Veiligheidsregio Noord-
Holland Noord, GGD Hollands Noorden, Omgevingsdienst Noord-Holland Noord en 
Gemeenschappelijke Regeling Gesubsidieerde Arbeid Kop van Noord-Holland. 
    

2.2 Belangrijke onderwerpen en werkzaamheden uitgelicht 

2.2.1 Startnotities 

Startnotities zijn een middel om de raad aan de voorkant te betrekken bij de oplossingsrichtingen en 
randvoorwaarden voor maatschappelijke vraagstukken. In 2023 zijn de volgende startnotities via de 
commissies aan de raad voorgelegd: 
 

• Startnotitie Havenvisie (commissie Bestuur en Middelen 16 januari) 
De Startnotitie Havenvisie vormde het beginpunt voor het opstellen van een Havenvisie. Hierin staan 
de redenen voor het opstellen van de visie, de doelen, het verwachte resultaat, het kader waarin de 
visie wordt ontwikkeld, de planning van het proces, de organisatie, de communicatie en eventuele 
risico's beschreven. De Havenvisie die hieruit voortkomt, moet een realistisch beeld geven van de 
toekomstige ontwikkeling van de haven, gezien vanuit functioneel, economisch en maatschappelijk 
perspectief. De raad heeft deze startnotitie op 23 januari vastgesteld. 
 

• Startnotitie inwonersbetrokkenheid (commissie Bestuur en Middelen 30 januari) 
De startnotitie Inwonersbetrokkenheid beschrijft hoe we werken naar een participatieverordening voor 
onze gemeente. Op basis hiervan heeft de gemeenteraad de mogelijkheid gehad om te reageren op 
dit proces. De startnotitie is op 13 februari vastgesteld door de raad. 
 

• Startnotitie Willemsoord (commissie Stadsontwikkeling en -beheer 14 februari) 
De startnotitie Willemsoord had als doel om inzicht te geven in de samenhang van de vraagstukken 
op Willemsoord en legde de basisafspraken vast. Op 14 februari oordeelde de commissie 
Stadsontwikkeling en -beheer grotendeels dat de startnotitie niet klaar was voor besluitvorming omdat 
belangrijke inhoudelijke aspecten en processtappen ontbraken. Daarom is de startnotitie niet verder in 
procedure gebracht. 
 

• Startnotitie datavisie (commissie Bestuur en Middelen 20 februari) 
In het coalitieakkoord staat dat er een datavisie wordt opgesteld. Hiermee kunnen gegevens 
gestructureerd worden vastgelegd om ze nuttig te kunnen gebruiken bij het maken van beleid. Privacy 
en ethiek zijn belangrijke aspecten van een datavisie. Daarom is het cruciaal dat de raad actief 
meedoet aan het proces om deze visie te ontwikkelen. De startnotitie legt uit hoe dit wordt gedaan. 
Deze startnotitie is goedgekeurd op 6 maart. 
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• Startnotitie opgaven Koegraspolder (raad 27 maart) 
De Koegraspolder staat voor een aantal belangrijke veranderingen:1) verzilting, 2) toenemende 
verzoeken van boeren om naast landbouw ook andere activiteiten te ontplooien, en 3) uitbreiding van 
het vaarnetwerk richting Julianadorp om de recreatieve ervaring te verbeteren. Hoewel deze 
ontwikkelingen elk apart aandacht nodig hebben, hangen ze ook samen. De startnotitie hiervoor is 
goedgekeurd door de raad op 27 maart. 
 

• Startnotitie flexibel wonen en huisvesting arbeidsmigranten op De Dogger (raad 17 april) 
Een deel van bedrijventerrein De Dogger wordt momenteel niet gebruikt. Er zijn plannen voor 
verschillende functies op deze locatie, waaronder tijdelijke flexibele woonruimte en permanente 
huisvesting voor arbeidsmigranten. In de startnotitie staat hoe deze kwesties aangepakt worden en 
welke beslissingen nodig zijn om het doel te bereiken. Dit onderwerp was een belangrijk discussiepunt 
voor de commissie Stadsontwikkeling en -beheer op 5 april. In de raadsvergadering van 17 april zijn 
drie amendementen en één motie voorgesteld bij dit plan. De amendementen zijn afgewezen, maar 
de motie (voor het zoeken naar extra locaties) is aangenomen. 
 

• Startnotitie kwetsbare buurten (raad 17 april) 
In onze gemeente zijn er verschillende buurten met sociale en fysieke aandachtspunten. Om deze 
aan te pakken en het woonplezier te verbeteren, is extra inzet nodig. Het collegeakkoord voorziet in 
de ontwikkeling van een integraal programma om deze kwetsbare buurten te verbeteren. Deze 
startnotitie is het begin van dit programma en is door iedereen unaniem goedgekeurd. 
 

• Startnotitie verblijfsrecreatie (commissie Bestuur en Middelen 12 juni) 
De startnotitie Verblijfsrecreatie omschrijft de huidige situatie, de kansen en bijbehorende 
vraagstukken op het gebied van verblijfsrecreatie: hoe werkt het college van 
burgemeester en wethouders toe naar een balans tussen people, planet en profi? Met 
deze startnotitie is de raad betrokken bij de opgave. De startnotitie is op 3 juli door de raad 
vastgesteld. 
 

• Startnotitie Huisduinerpolder (raad 9 oktober) 
In de Huisduinerpolder is vooral de rommeligheid van het gebied een groot probleem, dat vereist meer 
intensieve aanpak van de gemeente. De startnotitie geeft de raad informatie over dit probleem, 
inclusief de context en mogelijke oplossingen. Na goedkeuring van de startnotitie wordt een strategie 
ontwikkeld voor het gebied, gebaseerd op deze informatie. De beste strategieën zullen in het tweede 
kwartaal van 2024 worden uitgewerkt in een strategisch plan. De raad heeft de startnotitie op 9 
oktober goedgekeurd. 
 
2.2.2 Moties vreemd aan de orde van de dag 
 
Hieronder een overzicht van moties vreemd aan de orde van de dag, oftewel bijzondere moties.  
 
Motie over toerekenen bouwkosten trafohuisjes en fietsenstalling 
De fractie Pastoor en de fracties van Behoorlijk Bestuur v D-H & Julianadorp en Samen Actief dienden 
in de raadsvergadering van 6 maart een motie in. Ze wilden dat het college van burgemeester en 
wethouders de kosten van de fietsenstalling bij het stadhuis zou meenemen in de totale kosten van 
het stadhuis, en dit duidelijk zou maken in de financiële verslagen. De raad heeft besloten om de 
motie af te wijzen. De fracties van Behoorlijk Bestuur v D-H & Julianadorp, GroenLinks, de PVV en 
Samen Actief, en de fractie Pastoor hebben vóór de motie gestemd. 
 
Motie over strandrolstoelen 
De fracties van Behoorlijk Bestuur v D-H & Julianadorp, D66, de Seniorenpartij Den Helder en het 
CDA en de fractie Pastoor dienden tijdens de raadsvergadering van 15 mei een motie in over 
strandrolstoelen. De motie is mede-ingediend door de fracties van de Stadspartij Den Helder, Samen 
Actief en de ChristenUnie. In de motie wordt het college van burgemeester en wethouders 
opgedragen om in overleg te gaan met alle betrokken partijen, waaronder de Stichting 
Strandexploitatie Noordkop, De Helderse Vallei, de exploitanten van de strandpaviljoens en eventuele 
leveranciers van (elektrische) strandrolstoelen, met als doel om zo spoedig mogelijk vier 
strandrolstoelen (waarvan minimaal twee elektrisch) te realiseren, inclusief geschikte uitleenpunten.  
De raad heeft deze motie unaniem aanvaard. Het college van burgmeester en wethouders heeft met 
een raadsinformatiebrief op 27 juni de raad verder geïnformeerd. 
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Motie over het toevoegen van participatierapporten aan bestemmingsplannen 
De fractie van Behoorlijk Bestuur v D-H & Julianadorp heeft in de raadsvergadering van 5 juni een 
motie ingediend waarmee het college van burgemeester en wethouders wordt opgedragen: 
1. bij de vaststelling van bestemmingsplannen een participatierapport mee te sturen, waarin 

minimaal is opgenomen hoe de participatie is uitgevoerd, welke partijen er bij zijn betrokken, wat 
hun inbreng was en een uitleg hoe deze inbreng is meegenomen in het bestemmingsplan; 

2. het participatierapport gelijktijdig met het bestemmingsplan ter behandeling in de commissie aan 
te bieden. 

Na het bespreken van de motie heeft wethouder Bais beloofd om in toekomstige raadsvoorstellen 
over bestemmingsplannen uitgebreid verslag te doen van het participatieproces onder de sectie 
'bestuurlijke vernieuwing'. Ook zal tot 1 januari 2024 het vorige format voor het behandelen van 
bezwaren worden gehandhaafd. Dit omvat de procedure, een samenvatting en de originele inbreng. 
Als reactie hierop heeft de fractie van Behoorlijk Bestuur v D-H & Julianadorp besloten de motie 
voorlopig in te houden. 
 
Motie over uitbreiden vuurwerkvrije zones jaarwisseling 
Tijdens de raadsvergadering van 10 juli heeft de fractie van GroenLinks een motie ingediend om het 
aantal vuurwerkvrije zones vanaf de jaarwisseling 2023/2024 uit te breiden. De motie beoogde dat er 
geen vuurwerk meer zou worden afgestoken door consumenten in Den Helder, behalve op speciaal 
aangewezen locaties door het college van burgemeester en wethouders. Idealiter zouden er in alle 
wijken één of meer van deze vuurwerkzones moeten komen, waarbij dit duidelijk gecommuniceerd 
wordt. De motie is echter door de meerderheid van de raad verworpen. De fracties van D66, 
GroenLinks, Samen Actief en de heer Niggendijker hebben voor gestemd. 
 
Motie over informatieverstrekking inzake incidenten met asielzoekers in Den Helder 
De fractie van de PVV heeft in de raadsvergadering van 10 juli een motie ingediend waarmee het 
college van burgemeester en wethouders wordt verzocht de raad ieder half jaar een brief te sturen 
inzake incidenten met asielzoekers in Den Helder. De raad heeft deze motie in meerderheid 
aanvaard. De fracties van D66, GroenLinks, de PvdA en mevrouw Lobles hebben tegen de motie 
gestemd. 
 
Motie over waterpunten en stroomvoorzieningen bij Fort Dirksz Admiraal 
De fracties van Behoorlijk Bestuur v D-H & Julianadorp en de PVV hebben in de raadsvergadering 
van 18 september een motie ingediend waarbij het college van burgemeester en wethouders is 
verzocht te onderzoeken of vaste waterpunt(en) & stroomvoorziening(en) en de daarbij behorende 
aansluiting(en) op het terrein kan worden gerealiseerd. De raad heeft de motie in meerderheid 
aanvaard. De heer Visser, de heren Houben en Niggendijker en de dames List en Hough-de Boer 
hebben tegen de motie gestemd. Bij raadsinformatiebrief van 21 december heeft het college van 
burgemeester en wethouders meegedeeld dat zij nu geen ambities hebben aanpassingen te 
verrichten en in te zetten op dit gebied als vaste evenementenlocatie. 
 
Motie over duurzaamheidsambitie 
De fracties van de Stadspartij Den Helder, Samen Actief en Fractie Pastoor hebben in de 
raadsvergadering van 9 oktober een motie ingediend waarmee het college van burgemeester en 
wethouders wordt opgedragen: 
- zelf duidelijke (en uitlegbare) keuzes te maken binnen de energietransitie voor de toekomst (per 
 wijkaanpak) en deze (vooraf) met de raad te bespreken, waardoor het voor onze inwoners 
 wellicht makkelijker wordt om keuzes te maken; 
- de harde deadline van 2040 niet langer leidend te laten zijn in de discussie maar zich meer toe te 
 gaan leggen op voorlichting en ondersteuning, waardoor er meer draagvlak zal ontstaan; 
- de financiële mogelijkheden en onmogelijkheden van onze bewoners te respecteren binnen de 
 energietransitie richting 2040, waardoor bewoners op eigen tempo invulling kunnen geven aan de 
 verduurzaming van hun huis. 
De raad heeft in meerderheid besloten de motie te verwerpen. De fracties van de PVV, de Stadspartij 
Den Helder, Samen Actief en Behoorlijk Bestuur v D-H & Julianadorp en de fractie Pastoor hebben 
voor de motie gestemd. 
 
Motie over het realiseren van een zorgboulevard in Julianadorp 
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De fractie van Beter voor Den Helder heeft in de raadsvergadering van 9 oktober een motie ingediend 
waarmee het college van burgemeester en wethouders wordt opgedragen om alle benodigde 
inspanningen te verrichten voor een, uiterlijk in 2027 te realiseren, Zorgboulevard in Julianadorp die 
voldoet aan de huidige wettelijke eisen en stedenbouwkundige randvoorwaarden. Het college van 
burgemeester en wethouders heeft de motie overgenomen. Op basis hiervan heeft de fractie van 
Beter voor Den Helder de motie ingetrokken.  
 
Motie over het hijsen van de Israëlische vlag 
In de raadsvergadering van 9 oktober heeft de fractie van de PVV een motie ingediend waarmee het 
college van burgemeester en wethouders wordt verzocht bij het stadhuis van Den Helder de 
Israëlische vlag te hijsen. De raad heeft de motie in meerderheid verworpen. De fracties van de PVV 
en Beter voor Den Helder en de heren Bak en Krijns hebben voor de motie gestemd. Mevrouw Lobles 
heeft niet deelgenomen aan de stemming. 
 
Motie over inzet bijstandsgerechtigden als vrijwilligers 
In de raadvergadering van 1 november heeft de fractie van de PVV een motie ingediend waarin het 
college van burgemeester en wethouders wordt verzocht zo snel mogelijk met relevante partners te 
onderzoeken op welke manier bijstandsgerechtigden kunnen worden ingezet als vrijwilliger bij 
organisaties die een vrijwilligerstekort hebben. De raad heeft de motie verworpen. De fractie van de 
PVV en de heer Visser hebben voor de motie gestemd. 

2.2.3 Andere belangrijke onderwerpen en thema’s 

  
Gebiedsontwikkeling Station Den Helder Zuid 
In mei 2020 begon de ontwikkeling van Station Den Helder Zuid met verschillende doelen: 
woningbouw, verbetering van het mobiliteitsknooppunt, opwaardering van de omgevingskwaliteit en 
sociale veiligheid, en het versterken van de verbinding tussen de wijk De Schooten aan de oostkant 
van het station en De Nollen aan de westkant. Het stedenbouwkundig schetsplan voor het gebied, dat 
ter goedkeuring is voorgelegd, dient als basis voor verdere uitwerking van zowel de openbare ruimte 
als de randvoorwaarden voor de ontwikkeling van woongebouwen in latere fasen. In de 
raadsvergadering van 23 januari werd een motie ingediend om het college te vragen onderzoek te 
doen naar de mogelijkheid van woningbouw aan de zuidkant van het huidige schetsplan, minstens tot 
aan de Doggersvaart. Deze motie is verworpen. 
 
Gebiedsontwikkeling Tillenhof 2 Huisduinen 
Het Tillenhof 2 perceel wordt herontwikkeld met drie doelen: het bieden van ruimte voor recreatief 
parkeren tijdens drukke periodes, het bouwen van woningen voor ouderen, en het creëren van een 
wandelverbinding tussen het Atlantikwallcentrum en Fort Kijkduin. Een parkeervisie voor recreatief 
parkeren in Huisduinen dient als basis voor het stedenbouwkundig schetsplan. Het parkeerterrein op 
Tillenhof hangt mogelijk samen met de herinrichtnig van de Zeeweg waardoor de 55 recreatieve 
parkeerplaatsen geheel of deels op Tillenhof 2 blijven. Op 23 januari heeft de raad een motie 
aangenomen waarin het college van burgemeester en wethouders opdrachten heeft gekregen voor 
verdere uitwerking. Het college is gevraagd om de raad vóór het zomerreces te informeren. 
 
Gebiedsvisie Mariëndal en Donkere Duinen 
Het college van burgemeester en wethouders heeft een concept gebiedsvisie Mariëndal en Donkere 
Duinen opgesteld. De conceptvisie is eerst op 13 februari ter bespreking aangeboden aan de 
commissie Stadsontwikkeling en -beheer. Daarna is de gebiedsvisie samen met de 
gebiedsbeheerplannen voor advies aan de commissie voorgelegd op 5 april. De raad heeft de 
documenten op 13 april ongewijzigd vastgesteld. 
 
Verordening fysieke leefomgeving 
Op 1 januari 2024 treedt de nieuwe Omgevingswet landelijk in werking. Belangrijke verbeterdoelen 
van de Omgevingswet zijn het vergroten van de inzichtelijkheid van de wetgeving en het 
gebruiksgemak voor initiatiefnemers. Een van de manieren waarop de Omgevingswet hieraan 
bijdraagt is het bundelen van regelgeving omtrent de fysieke leefomgeving in één instrument voor de 
hele gemeente, het omgevingsplan. De raad heeft op 13 februari besloten: 
1.  de Verordening Fysieke Leefomgeving vast te stellen en in werking te laten treden op het 

moment dat de Omgevingswet in werking treedt;  
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2.  de regels uit de Verordening Fysieke Leefomgeving na inwerkingtreding van de Omgevingswet te 
integreren in het gemeentelijke omgevingsplan. 

 
Omgevingsvisie Den Helder ‘Koers op een sterke thuishaven’ 
De nieuwe Omgevingswet vereist dat elke gemeente vóór 31 december 2024 een omgevingsvisie 
door de gemeenteraad laat vaststellen. In Den Helder is de omgevingsvisie "Koers op een sterke 
thuishaven" op 18 september vastgesteld na een stapsgewijs proces van participatie met inwoners, 
ondernemers, maatschappelijke partijen en andere belanghebbenden. De gemeenteraad heeft in 
december 2021 de strategische uitgangspunten voor de omgevingsvisie goedgekeurd, na regelmatige 
consultaties. Tijdens de behandeling van de omgevingsvisie in de raad zijn elf amendementen en een 
motie ingediend. Vijf amendementen zijn aangenomen, waaronder de evaluatie of herijking van de 
omgevingsvisie na twee jaar en het vervallen van de Streepjesberg als zoekgebied na 2030. De motie 
over de ontwikkeling van een Water Experience is aangehouden in afwachting van een toezegging. 
 
Fietsloods gemeentehuis Willemsoord 
In juli 2022 heeft Zeestad beheer B.V. een aanvraag ingediend voor een omgevingsvergunning ten 
behoeve van de realisatie van een fietsloods, ter hoogte van Willemsoord 72 te Den Helder. Hoewel 
deze aanvraag niet past binnen het bestemmingsplan "De Nieuwe Haven 2013", voldoet het wel aan 
de eisen voor ruimtelijke ordening en de leefomgeving. Daarom overweegt het college de vergunning 
te verlenen, waarvoor de raad een Verklaring van geen bedenkingen wordt gevraagd. 
Op 6 maart is de raad geïnformeerd door wethouder Wouters dat de fietsenstalling tijdens 
openingstijden openbaar toegankelijk zal zijn, en dat de mogelijkheid om deze ook tijdens 
evenementen open te stellen wordt onderzocht. Een motie om de fietsenstalling 's avonds en 's nachts 
open te houden voor bezoekers van Willemsoord is afgewezen. Een andere motie over het 
toerekenen van de kosten aan het stadhuisproject is ook in meerderheid verworpen. 
 
Voornemen Zwanenbalg aardgasvrij 
Op 25 september heeft de commissie Stadsontwikkeling en -beheer het verzoek van de heer Van den 
Broek, namens de bewoners van Zwanenbalg/Callantsogervaart en het bestuur van de Vereniging 
Zwanenbalg, besproken. Ze wilden in gesprek over een brief die ze op 10 mei hadden gestuurd naar 
de fractievoorzitters van de gemeenteraad, met een kopie naar het college van burgemeester en 
wethouders. De heer Van der Kooij, namens de bewonersvereniging, heeft in de commissie uitgelegd 
waarom ze dit onderwerp wilden bespreken, met aandacht voor de gemeentelijke doelen, het proces 
om deze doelen te bereiken en de communicatie vanuit de gemeente. Wethouder Van Diepen heeft 
aangegeven dat het niet haalbaar is om de wijk in 2031 van het gas af te hebben en zal hierover nog 
een brief sturen naar de bewonersvereniging ter bevestiging. Hij zei ook dat dit onderwerp regelmatig 
op de agenda van de raadscommissie zal terugkomen, afhankelijk van de voortgang. 
 
Fietsparkeren binnenstad 
Op 22 augustus heeft het college van burgemeester en wethouders een raadsinformatiebrief gestuurd 
naar de gemeenteraad over fietsparkeren in het centrum en de resultaten van het onderzoek naar een 
ondergrondse fietsenstalling in het voormalige VenD-gebouw. In de brief staat dat het college, op 
advies van Movares, samenwerkt met de Woningstichting Den Helder om de fietsparkeerstrategie 
voor de binnenstad verder uit te werken. Op 16 oktober zijn de resultaten van het onderzoek, de 
vervolgstappen en recente ontwikkelingen gedeeld met de commissie Stadsontwikkeling en -beheer. 
 
Bestemmingsplannen 
De raad heeft de volgende bestemmingsplannen vastgesteld: 
- Het Arsenaal (27 maart); 
- Veld 5 fase 2 ’t Laar (27 maart); 
- J. Verfailleweg 15 (27 maart); 
- Koningin Máximalaan 63-67 (5 juni); 
- Schoolweg 76A (18 september). 
 
Vervangen van traditionele sportveldverlichting voor ledverlichting 
In de afgelopen jaren zijn bij renovaties of groot onderhoud van sportparken traditionele 
sportveldlampen vervangen door LED-verlichting. Dit was een eerste stap om de buitensportlocaties 
van de gemeente duurzamer te maken. Hierdoor besparen we aanzienlijk op energie en zijn de kosten 
voor de gebruikers lager. Nu de energieprijzen sterk zijn gestegen en sportverenigingen te maken 
hebben met hoge energiekosten, is het slim om ook de resterende sportlocaties snel van LED-
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verlichting te voorzien. Daarom heeft de raad tijdens de vergadering van 23 januari unaniem besloten 
om € 181.500,- beschikbaar te stellen voor het vervangen van de traditionele sportveldverlichting door 
LED-verlichting op de sportparken Streepjesberg (FC Den Helder), Julianadorp (JVC en JHC) en De 
Schooten (tennis Zeemacht). Met deze eenmalige investering helpt de gemeente de 
sportverenigingen om energiekosten te besparen en geeft zo invulling aan zowel het landelijke als het 
lokale duurzaamheidsbeleid. 
 
Lokale Inclusie Agenda 
Op 1 november 2021 is de Lokale Inclusie Agenda voor 2021-2022 vastgesteld. Deze agenda is 
opgesteld vanwege het VN-verdrag Handicap dat in 2016 is geratificeerd. Dit verdrag verplicht 
gemeenten ervoor te zorgen dat mensen met een beperking gelijke kansen hebben om deel te nemen 
aan de samenleving. De agenda laat zien hoe Den Helder het VN-verdrag naleeft en werkt aan een 
inclusieve samenleving. Voor de periode na 2022 wordt een nieuwe Lokale Inclusie Agenda 
opgesteld. In de commissievergadering van Maatschappelijke Ontwikkeling op 21 februari is hierover 
gesproken. Wethouder Augustijn gaf een introductie, gevolgd door een presentatie en een interactieve 
sessie met de 'Mentimeter' tool. De commissie heeft input gegeven voor de nieuwe agenda. De 
definitieve vaststelling van de agenda is niet in 2023 gebeurd maar wordt naar verwachting in het 
tweede kwartaal van 2024 gedaan. 
 
Evaluatie van de Jongerenadviesraad 
Op 4 november 2019 gaf de gemeenteraad het college van burgemeester en wethouders opdracht om 
een Jongerenadviesraad (JAR) op te richten. Met de JAR wil de gemeente naar jongeren luisteren, 
hen inspraak geven en van hen leren. Na twee proefjaren van experimenteren en leren, heeft de JAR 
een stevige basis gelegd om verder te groeien naar een effectieve, diverse en actieve raad. In de 
vergadering van de commissie Maatschappelijke Ontwikkeling op 14 maart is de evaluatie van de 
Jongerenadviesraad besproken en vervolgens ter goedkeuring voorgelegd in de raadsvergadering 
van 27 maart. 
 
Tijdens deze raadsvergadering heeft de fractie van Behoorlijk Bestuur v D-H & Julianadorp een 
amendement ingediend. Dit amendement stelt voor dat zittende JAR-leden, na het bereiken van 25 
jaar, maximaal twee jaar langer kunnen deelnemen, op besluit van de JAR zelf. Dit amendement is 
aangenomen door de raad, met tegenstemmen van de fracties van CDA, D66, Stadspartij Den Helder, 
PvdA, ChristenUnie en de heer Visser. 
 
Daarnaast diende de fractie van GroenLinks een amendement in om bepaalde bepalingen in het 
ontwerpbesluit te wijzigen. Dit amendement is uiteindelijk ingetrokken na de beraadslagingen. 
Verder hebben de fracties van GroenLinks, Samen Actief en Stadspartij Den Helder een amendement 
ingediend om een extra bepaling toe te voegen aan het ontwerpbesluit. Deze bepaling stelt dat JAR-
lidmaatschap niet verenigbaar is met bepaalde functies in de gemeenteraad of gemeente. Dit 
amendement is verworpen, met stemmen voor van GroenLinks, Stadspartij Den Helder, PvdA, 
ChristenUnie, Samen Actief, fractie Pastoor, mevrouw Weerstand en de heer Bruin. 
 
Presentatie BVO-scan (beweegvriendelijke omgeving) Timorpark 
Tijdens de vergadering van de commissie Maatschappelijke Ontwikkeling op 16 oktober zijn de 
resultaten van het onderzoek naar een beweegvriendelijke omgeving in het Timorpark besproken. Dit 
onderzoek kwam voort uit een motie die werd aangenomen tijdens de raadsvergadering van 2 
november 2022, naar aanleiding van het verwijderen van de beweegtuin in het Timorpark. 
Uit het onderzoek van Team Sportservice blijkt dat het terugplaatsen van een beweegtuin niet 
automatisch leidt tot meer sporten en bewegen door bewoners. Er is echter al begonnen met 
initiatieven om beweging te stimuleren en sociale netwerken te versterken, zoals het combineren van 
ontmoetingsplekken met beweegmogelijkheden voor zowel jong als oud. Dit past binnen de 
bestaande opdracht aan Team Sportservice. Daarnaast wordt er gewerkt aan een plan voor 
verschillende voorzieningen in en rond het Timorpark, zoals een wandelroute met oefeningen (fysiek 
of via een app), speelvoorzieningen voor kinderen, of een jeu de boules baan voor ouderen. 
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Vierjarige budgetovereenkomst met Stichting Beheer Sport- en Evenementenaccommodaties 
Den Helder 
Tijdens de vergadering van de commissie Maatschappelijke Ontwikkeling op 4 december werd het 
plan van het college besproken om een meerjarige Beleidsgestuurde Contract Financiering (BCF) af 
te sluiten met Stichting Beheer Sport- en Evenementenaccommodaties Den Helder (Stichting BSE). 
Deze stichting beheert en exploiteert het sporthalgedeelte van Quelderduijn. Door sluiting van andere 
sporthallen is er een tekort aan ruimte ontstaan voor breedtesport en bewegingsonderwijs (VO en 
MBO). Om ervoor te zorgen dat de gerenoveerde sporthal goed wordt beheerd, is er subsidie nodig. 
Via de BCF wordt vastgelegd dat de sporthal beschikbaar moet zijn en blijven voor topsport, 
breedtesport, bewegingsonderwijs en evenementen. 
 
Na deze bespreking zijn de raads- en commissieleden uitgenodigd door Stichting BSE om op 
donderdag 14 december een bezoek te brengen aan het vernieuwde Quelderduijn. In de 
raadsvergadering van 18 december heeft de raad besloten het college te laten weten dat ze geen 
bezwaren heeft tegen het voorgenomen besluit om Stichting Beheer Sport- en 
Evenementenaccommodaties Den Helder een meerjarige subsidie te verlenen voor activiteiten in 
2024, 2025, 2026 en 2027, waarbij jaarlijks € 200.000,- aan subsidie wordt gegeven. 
 
Presentatie Nederlands Instituut Veiligheid Zwemlocaties (NIVZ) over bevindingen en   
adviezen zwemveiligheid stranden 
Op 24 april heeft het NIVZ tijdens de commissie Bestuur en Middelen een presentatie gegeven over 
hun bevindingen en aanbevelingen met betrekking tot de zwemveiligheid bij de stranden. De 
commissie heeft input gegeven aan het college van burgemeester en wethouders, die deze input heeft 
meegenomen in de reguliere overleggen met de betrokken partners. Daarnaast is de input en het 
rapport gebruikt ter voorbereiding van een raadsinformatieavond over Strandrecreatie. 
  
Havenvisie 
Tijdens de vergadering van de commissie Bestuur en Middelen op 22 mei heeft de heer J. van Ginkel 
van AT Osborne de concept-Havenvisie gepresenteerd. Deze visie is de afgelopen maanden tot stand 
gekomen met input van verschillende belanghebbenden, waaronder de gemeenteraad, die 
waardevolle bijdragen heeft geleverd tijdens twee sessies op 24 januari en 22 maart. In de 
commissievergadering konden nog laatste opmerkingen worden gegeven op de concept visie. De 
definitieve aanbeveling over de havenvisie door de commissie heeft plaatsgevonden in een extra 
commissievergadering op dinsdag 6 juni. Daarna is de havenvisie vastgesteld in de raadsvergadering 
van 3 juli. 
 
Voorstel inzake de nieuwe Samenwerkingsovereenkomst vaarverbinding Boerenverdriet 
In 2020 werd een samenwerkingsovereenkomst gesloten met de provincie Noord-Holland om een 
vaarroute via het Boerenverdriet mogelijk te maken vanwege verwachte werkzaamheden aan de 
Koopvaardersschutsluis. Deze stremming had te maken met een renovatie van de sluis (die op dit 
moment zou worden uitgevoerd). De gemeenteraad besloot hieraan een bijdrage te leveren van € 3,5 
mln. (van totaal geschat circa € 16,5 mln.). In de afgelopen tijd was duidelijk geworden dat de 
beoogde renovatie van de Koopvaardersschutsluis mogelijk zou zijn zonder stremming. Om die reden 
was het niet meer nodig de omvaarroute te maken. De gemeente heeft echter redenen om de route 
wel bevaarbaar te willen maken: Betere verbinding tussen haven en stad, meer reuring en 
bedrijvigheid op Willemsoord; extra waterinfrastructuur beschikbaar in geval de marine- en civiele 
haven uitbreiden. Met dit besluit werd de oude overeenkomst vervangen door een nieuwe 
overeenkomst waarmee het geld beschikbaar bleef voor investering in de haven. Op 18 september 
stemde de raad ermee in om een investeringskrediet van € 3.266.000,- beschikbaar te stellen als 
cofinanciering voor de nieuwe samenwerkingsovereenkomst (SOK). Dit bedrag vervangt een eerder 
gereserveerd investeringskrediet van € 3,5 miljoen voor de omvaarroute via het Boerenverdriet, 
gebaseerd op een oude overeenkomst (Oude SOK).  
 
Evaluatie Citymarketing 
Op 2 november 2022 heeft de gemeenteraad een motie aangenomen waarin staat dat het college van 
burgemeester en wethouders Citymarketing moet evalueren. Het bureau Place to Be heeft dit 
onderzoek uitgevoerd en hun bevindingen inclusief vervolgstappen gepresenteerd tijdens de 
vergadering van de commissie Bestuur en Middelen op 25 september. 
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Voorstel tot het strategisch aankopen van Annie Romein Verschoorlaan 22 
Het pand op Annie Romein Verschoorlaan 22 is exclusief te koop aangeboden aan de gemeente. Dit 
geeft de gemeente de kans om de ontwikkeling van het gebied aan de drs. F. Bijlweg te beheren. Het 
pand zal de komende jaren worden gebruikt als opvanglocatie voor Oekraïners. Na bespreking van 
het voorstel tot aankoop in de commissie Bestuur en Middelen op 16 oktober, heeft de raad op 6 
november besloten om een budget van € 866.000,- beschikbaar te stellen voor de aankoop. 
 
Horecavisie Den Helder 
Op 4 december heeft de commissie Bestuur en Middelen de Horecavisie Den Helder besproken. Het 
doel van deze visie is om duidelijkheid te verschaffen aan ondernemers, vastgoedeigenaren en 
ontwikkelaars over de mogelijkheden voor vernieuwing, innovatie, uitbreiding en/of verbouwing in de 
horeca. De commissie vond echter dat de visie nog niet klaar was om te worden goedgekeurd, vooral 
vanwege de discussie over de mogelijke ontwikkeling van De Kleine Werf op Willemsoord. Ze hebben 
het college geadviseerd om de hotelfunctie volledig uit de visie te halen. 
 
 
Informatieve/beeldvormende avonden onderwerpen commissie Maatschappelijke Ontwikkeling 
 

8 juni 2023 Totaalkunstwerk De Nollen   

20 november 2023 Regiovisie Sociaal Domein 

11 december 2023 Doorontwikkeling Ketenhuis 

11 december 2023 Vrouwenopvang van rood naar oranje 

 
 
Informatieve/beeldvormende avonden onderwerpen commissie Bestuur en Middelen 
 

6 februari 2023 Sail 2023 

11 april 2023 Verblijfsrecreatie 

8 mei 2023 Cocensus 

30 mei 2023 Strandrecreatie: exploitatie en activiteiten 

11 juli 2023 Horecavisie 

13 juli 2023 Begroting  

6 september 2023 Integraal Meerjarenveiligheidsplan 2024-2027 Politie 

21 september 2023 Datavisie 

20 november 2023 Inwonersbetrokkenheid, voorbereiden Participatieverordening 

20 november 2023 Presentatie BRO horecavisie 

 
 
Informatieve/beeldvormende avonden onderwerpen Stadsontwikkeling en -beheer 
 

14 maart 2023 Ontwikkelingen Willemsoord Zuid 

21 maart 2023 Woningstichting DH in relatie tot wonen 

19 juni 2023 Omgevingsvisie (na ter inzagelegging) 

11 september 2023 Openbare ruimte 

2 oktober 2023 Energie besparen en verduurzamen woningen 

20 november 2023 Burgerinitiatief ONS J’dorp 

20 november 2023 Zelfbewoning en opkoopbescherming 

11 december 2023 Small modular reactor (SMR) 

 
 
Klas in de raad groep 7 en 8 basisonderwijs 
Alle basisscholen in Den Helder zijn vorig jaar weer aangeschreven om mee te doen aan ‘Klas in de 
raad’. Afgelopen schooljaar zijn leerlingen van acht klassen van zeven scholen ontvangen door de 
burgemeester en de begeleidende raadsleden. De burgemeester heeft de leerlingen rondgeleid door 
Willemsoord 66 en in zijn werkkamer een korte toelichting op zijn werk gegeven en vragen 
beantwoord. In de raadzaal werd onder begeleiding van de raadsleden een raadsvergadering 
nagespeeld. Diverse leerkrachten en leerlingen hebben na afloop enthousiast teruggeblikt, het 
concept wordt positief ontvangen. (Zie volgende pagina voor een indruk).  
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Indruk van Klas in de Raad 
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Raadslid in de klas voortgezet onderwijs en Vonk 
Raadsleden geven op school of in de raadzaal uitleg over het werk van een raadslid en de 
gemeenteraad. Een belangrijk doel hiervan is om de afstand tussen het gemeentebestuur en jongeren 
te verkleinen zonder aan partijpolitiek te doen. Op woensdag 11 januari bezochten raadsleden Dijk en 
Meijer een groep 4- en 5-havostudenten van onderwijsorganisatie Vonk. Een leuke uitkomst van deze 
bijeenkomst was dat een aantal studenten zelfs aangaven interesse te hebben om zelf actief te 
worden in de lokale politiek. 

 
2.3 Werkconferentie, werkbezoeken en informatiebijeenkomsten 

2.3.1 Werkconferentie 

Een delegatie van raads- en collegeleden, samen met andere 
betrokkenen, bracht op donderdag 21 en vrijdag 22 april een bezoek 
aan Groningen. Het doel van dit werkbezoek was om kennis op te 
doen bij de gemeente Groningen en de onderlinge contacten te 
versterken. Op donderdagochtend vertrokken de meeste 
bestuurders met de bus vanaf de Verkeerstorenweg. Tegen het 
middaguur kwam de bus aan bij het hotel in Groningen, gelegen 
tegenover het stadhuis. Daar werden we verwelkomd door de griffier 
en later door de burgemeester. Na een gezamenlijke lunch met 
raadsleden van de gemeente Groningen kregen we een rondleiding 
door het stadhuis. Het programma omvatte twee presentaties: één 
over het sociaal domein en armoedebestrijding, en één over 
marketing. Het bezoek werd afgesloten met een rondleiding door het 
Forum, gevolgd door een gezamenlijk diner in het hotel. De 
volgende dag brachten we een cultureel bezoek aan het Groninger 
Museum, waarna we aan het eind van de middag terugkeerden naar 
Den Helder.  
 
   
 
   

2.3.2 Wijkbezoeken 

 
Wijkbezoek Nieuw Den Helder 
Op 6 juli is door raads- en commissieleden en een afvaardiging vanuit het college een bezoek 
gebracht aan Nieuw Den Helder. Na een kort welkomstwoord in MFC ’t Wijkhuis hebben de 
deelnemers op de fiets of fat-bike verschillende locaties in de wijk bezocht. Er is een bezoek gebracht 
aan een Tiny House; het Financieel Fithuis ‘Het FUNdament’; De Goederenbank; een speeltuin aan 
de Fregatstraat (ontstaan vanuit een bewonersinitiatief) en aan buurthuis West End. De avond werd 
vervolgens afgesloten in MFC ’t Wijkhuis.  
 
Wijkbezoek Stad binnen de Linie 
Op 12 september is door raads- en commissieleden een bezoek gebracht aan de Stad binnen de 
Linie. Lopend zijn verschillende locaties in de wijk bezocht. Er is onder andere een bezoek gebracht . 
bij een van de nieuwe ondernemers in de buurt: Verdeli een catering- en take away-bedrijf aan de 
Breewaterstraat. Verder is, tijdens een wandeling door de Spoorstraat en de Beatrixstraat en een 
tussenstop bij Citymarketing Den Helder, een toelichting op de ontwikkelingen gegeven. De avond is 
afgesloten met een bijeenkomst in het Schipperscafé met een presentatie over de geschiedenis van 
Willemsoord en Stichting Museumhaven Willemsoord. (Zie volgende pagina voor een indruk van 
wijkbezoeken). 
 
 
 
 

Forum Groningen 
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2.3.3 Werkbezoeken commissies 

 
Werkbezoek HVC 
Op 11 mei is een werkbezoek gebracht aan de Huisvuilcentrale Alkmaar.  
Aan het werkbezoek hebben zeven raadsleden en vier commissieleden deelgenomen. We begonnen 
met een rondleiding door de centrale. Altijd indrukwekkend is de enorme berg restafval, te zien op de 
foto rechtsonder: een bak met afval van 23 meter hoog, waarbij met één greep van de kraan 8.000 kg 
afval in de oven wordt gestort. De (vier) ovens werken continu, 24/7.Vervolgens gaf HVC een 
presentatie over hun missie, visie, activiteiten en doelstellingen, inclusief de experimenten met 
aardwarmte en geothermie. Ook was er tijdens het bezoek ruimte voor een discussie over 
bronscheiding versus nascheiding. HVC suggereerde om bij een volgend bezoek de 
composteerinstallatie van HVC in Middenmeer te bezoeken. 
 
Werkbezoek Blijf van mijn Lijf (Vrouwen Opvang Kop van Noord-Holland) 
Op donderdag 13 april hebben raads- en commissieleden een bezoek gebracht aan een Blijf van mijn 
Lijf huis. Tijdens het bezoek kregen ze een rondleiding en werden de ontwikkelingen en toekomstvisie 
van de Vrouwenopvang besproken. De huidige opvang voldoet niet meer aan de normen voor goede 
opvang, daarom is er momenteel een transitie naar een "Oranje Huis" gaande. 
 
Werkbezoek Stichting Kinderopvang Den Helder 
Op dinsdag 16 mei hebben de raads- en commissieleden een bezoek gebracht aan Stichting 
Kinderopvang Den Helder (SKDH). Tijdens het bezoek werden ze geïnformeerd over de activiteiten en 
ontwikkelingen van SKDH. Ze kregen onder andere een rondleiding in een rijdend "experience lab", 
informatie over "4YoungTalent" (kinder- en jeugdontwikkeling van 0 - 18 jaar), en een presentatie over 
het nieuwe initiatief "Aquaport", gericht op de toekomst van water en voeding. 
 
 

Indruk van de wijkbezoeken 
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Werkbezoek Willemsoord 
Op 9 november brachten we op uitnodiging van directeur 
mevrouw Hoog (Willemsoord BV) een werkbezoek aan het 
historische terrein Willemsoord. De start was in de 
Medemblikkerloods, met uitleg over het vroegere werk van 
het repareren van zeilen, terwijl beneden de oude botter 
Elisabeth te zien was. Vervolgens nam een gids de groep 
mee naar de Schuine helling achter de Medemblikloods, 
waar interessante feiten werden gedeeld over dit stukje 
historisch erfgoed. Daarna sprak de terreinbeheerder over 
enkele uitdagingen, waaronder het parkeerprobleem. Na 
een bezoek aan dok 1, dok 2 en gebouw 51 ging de groep 
naar het METIP (Marine Emerging Technologies 
Innovation Park). Hier komen ondernemers, scholen en 
studenten uit het hele land samen. Het is een belangrijke 
plek waar de marine en de Rabobank een rol spelen als 
schakelfunctie. Er volgde een interessante presentatie over 
ICT-technieken, virtual reality, dronetechnieken en 3D-
prints en scans. Dit bedrijf ontwikkelt en past technologie 
toe, zowel bij de marine als in civiele toepassingen, zoals 
in de offshore-industrie en bij de reddingsbrigade. 
 
    
 
    

 
 
 
 
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

Werkbezoek Willemsoord 
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Werkbezoek dnoDoen 
Op 7 november hebben de raads- en commissieleden een bezoek gebracht aan dnoDoen. Tijdens de 
bijeenkomst werd de maatschappelijke opvang in Den Helder naar voren gebracht en de rol die 
dnoDoen daarin heeft de dakloosheidsproblematiek neemt toe en komt veelvuldig in het nieuws. 
Daarnaast heeft een bewoner van de daklozenopvang zijn verhaal verteld en aangegeven welke 
problemen dak- en thuislozen in de praktijk ondervinden.     
 
Werkbezoek over vernieuwd Quelderduijn 
Op 14 december hebben de raads- en commissieleden op uitnodiging van Stichting Beheer Sport- en 
Evenementenaccommodaties een werkbezoek gebracht aan het vernieuwde Quelderduijn. De raads- 
en commissieleden hebben, vooruitlopend op de officiële openstelling in januari 2024, een indruk 
gekregen van de grootste overdekte sport- en evenementenaccommodatie van de Kop van Noord-
Holland. Op het moment van het werkbezoek werd nog druk gewerkt aan de verdere renovatie, 
modernisering en verduurzaming van het sportcomplex. 
 

 
   

2.3.4  Afsluitende BBQ (Fort Westoever) 

Raadslid Niggendijker heeft na het succes van 2022 wederom een informele BBQ voor raads- en 
commissieleden en fractieleden én college georganiseerd. Ongeveer zestig personen hebben op 14 
juli gebruik gemaakt van deze gezellige ontmoeting als afsluiting van het politieke jaar bij de 
Stadsbrouwerij Helderse Jongens op Fort Westoever. 

2.3.5  Bestuurlijke uitwisseling regiogemeenten op 15 september in Schagen  

Op 15 september heeft de jaarlijks terugkerende bestuurlijke ontmoeting met de vier kopgemeenten 
plaatsgevonden. Dit keer was het de beurt aan de gemeente Schagen. Het programma bestond uit 
een golf-clinic op de golfbaan van Dirkshorn en een bezoek aan de vlindertuin in Waarland. 
Burgemeester Marjan van Kampen van Schagen sprak een welkomstwoord, daarna werden de 
deelnemers in twee groepen verdeeld voor het golfen en de vlindertuin (later werd er geruild). De dag 
werd afgesloten met een gezamenlijke maaltijd bij de golfclub in Dirkshorn. We kijken terug op een 
zeer geslaagde dag! 
 

Werkbezoek Quelderduijn 
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2.3.6  Werkbezoek Den Helder Airport 

Op 5 oktober vloog een groep vanuit de gemeenteraad 
richting Den Helder Airport (DHA) voor een 
werkbezoek. Directeur mevrouw Van den Hoff en 
business development manager Waterdrinker 
verwelkomden de deelnemers, waarna meteen een 
verdiepend gesprek op gang kwam. De aandacht ging 
al snel uit naar de herpositionering van de luchthaven 
en de rol die de gemeente hierin speelt. Als luchthaven 
is vooral behoefte aan verbinding met de diverse 
ministeries die deze organisatie verder kunnen helpen. 
Na de uitwisseling van informatie en ideeën is de 
groep rondgeleid over de luchthaven. Er was vooral 
belangstelling voor de vluchtoperaties van alle 
helikopters. Uiteindelijk gaven enkele raadsleden aan 
om aan de slag te gaan met collegevragen, dus deze 
middag heeft zeker weer allerlei zaken in beweging gezet. Hiermee is een goede indruk gegeven van 
onze werkzaamheden, de infrastructuur op de luchthaven en de lokale en de regionale rollen die 
zowel de luchthaven als de gemeente vervullen.  
 

2.4 Financiën 

 
Aanbesteding accountancydiensten 
De raad heeft in januari 2022 Qconcepts aangewezen als accountant voor de boekjaren 2022 tot en 
met 2024 met een verlengingsmogelijkheid voor de boekjaren 2025 en 2026. Qconcepts heeft 
aangegeven geen gevolg te kunnen geven aan de overeenkomst met de gemeente Den Helder voor 
de controle van de boekjaren 2023 en volgende jaren. Op grond hiervan is de accountantscontrole 
voor de boekjaren 2023 en volgende opnieuw Europees aanbesteed. Hierop is één inschrijving 
ontvangen. De inschrijving is beoordeeld en akkoord bevonden door de raad ingestelde 
selectiecommissie. De raad heeft op 15 mei besloten ETL Assurance en Overheidsaccountants aan te 
wijzen als accountant voor de boekjaren 2023 tot en met 2025 met een verlengings-mogelijkheid voor 
de jaren 2026 en 2027. 
 
Programmarekening 2022 
Op 3 juli heeft de gemeenteraad de programmarekening 2022 unaniem vastgesteld en is de raad 
akkoord gegaan met de voorstellen tot resultaatbestemming. Qconcepts heeft een goedkeurende 
verklaring afgegeven voor zowel de getrouwheid als de rechtmatigheid. De geconstateerde 
onrechtmatigheden en onzekerheden vallen ruim binnen de door de raad bepaalde toleranties, de 
weerstandsratio per ultimo 2022 is 1,8 en de aanbevelingen van de accountant worden door het 
college van burgemeester en wethouders opgevolgd. De programmarekening 2022 sluit met een 
positief exploitatie saldo van afgerond € 4.4 mln. Een van de oorzaken is niet uitgevoerd werk. In 
totaal is een budget van € 3,9 mln. overgeheveld naar het jaar 2023 om de werkzaamheden uit 2022 
alsnog uit te voeren of af te ronden. 
 
Met het afronden van de controlewerkzaamheden bij de programmarekening 2022 is de 
overeenkomst met Qconcepts beëindigd. ETL Assurance en overheidsaccountants is door de raad 
aangewezen als accountant voor de boekjaren 2023 tot en met 2025, met een 
verlengingsmogelijkheid voor de boekjaren 2026 en 2027. 
 
Eerste tussenrapportage 2023 
Deze eerste tussenrapportage geeft de stand van zaken aan per 1 april 2023 van de uitvoering van de 
activiteiten van de gemeente en van de financiële positie. Het saldo van de eerste tussenrapportage 
2023 is € 2.528.000,- nadelig. In de begroting 2023 is rekening gehouden met een voordelig saldo van 
€ 171.000,-. In totaal is daarom een nadelig saldo in 2023 verwacht van € 2.357.000,-. Dit bedrag 
bestaat uit tal van voordelen en nadelen bij de programma's. Een specificatie van het totaalbedrag is 
opgenomen op de pagina’s 71-74 van de rapportage. 
 
De raad heeft ook op basis van de rapportage een drietal investeringskredieten (in totaal € 952.000,-) 
beschikbaar gesteld, namelijk voor de aanschaf van thuiswerkvoorzieningen, het herinrichten van 

Werkbezoek Den Helder Airport 

Werkbezoek Den Helder Airport 



 

24 
 

speelplekken en het opknappen van het brugwachtershuisje. De raad is op 3 juli unaniem akkoord 
gegaan met de voorstellen. 
 
Kadernota 2024-2027Deze kadernota is de eerste kadernota van het huidige college. De trends, 

doelstellingen en indicatoren zijn daarom opnieuw geformuleerd. Daarnaast is een aantal actuele 

ontwikkelingen uitgewerkt zodat er een goed beeld is van de kansen en uitdagingen waar de 

gemeente voor staat. Duidelijk is dat we, als gevolg van kostenstijgingen binnen het sociaal domein 

(met name Jeugdzorg), rekening moeten houden met fors meer uitgaven. Om stijgende kosten op te 

kunnen vangen en daarnaast nog (andere) ambities te kunnen verwezenlijken, zijn extra maatregelen 

nodig om tot een structureel sluitende begroting te komen. Hierop is nog niet geanticipeerd in de 

aangeboden kadernota. Er is dan ook geen sprake van een sluitend meerjarenperspectief.  

           x € 1.000,- 

 2024 2025 2026 2027 

Saldo kadernota, inclusief nieuw beleid -8.152 344 -3.465 -3.238 

 
Voorgesteld werd het college de opdracht te geven met een voorstel voor een sluitende begroting 
2024-2027 te komen. Voor de raad ging deze opdracht niet ver genoeg. Met het aanvaarden van 
amendement A5.1 op 10 juli heeft de raad een duidelijke opdracht meegegeven aan het college van 
burgemeester en wethouders voor het opstellen van de begroting 2024 en de meerjarenbegroting 
2025-2027. Gevraagd wordt om een pakket aan mogelijke bezuinigingen tot een bedrag van € 8,5 
mln. met daarbij de overwegingen ter onderbouwing daarvan. Van de 21 ingediende moties zijn er 9 
aanvaard, 11 verworpen en 1 ingetrokken naar aanleiding van de reactie van het college. 
 
Tweede tussenrapportage 2023 
De tweede tussenrapportage geeft de stand van zaken aan per 1 september 2023 van de uitvoering 
van de activiteiten van de gemeente en van de financiële positie. De rapportage biedt daarnaast 
inzicht in afwijkingen en ontwikkelingen ten opzichte van de vastgestelde begroting 2023. Een 
onderdeel van deze tussenrapportage is een overzicht met voorgestelde wijzigingen voor de begroting 
2023. Het saldo van de tweede tussenrapportage 2023 is € 284.000,- nadelig. Bij de eerste 
rapportage 2021 werd een exploitatietekort verwacht van € 2.287.000,-. Het aangepaste 
exploitatietekort bedraagt derhalve € 2.571.000,-. In het raadsvoorstel zijn de belangrijkste afwijkingen 
ten opzichte van de eerste tussenrapportage van een toelichting voorzien. De raad is op 6 november 
akkoord gegaan met wijziging van de begroting 2023. 
 
Programmabegroting 2024 
Het college van burgemeester en wethouders heeft op 5 september een programmabegroting 2024 en 
een meerjarenraming 2025-2027 aangeboden. Het college heeft ervoor gekozen geen structureel 
sluitende begroting aan te bieden omdat na de raadsvergadering de VNG een begrotingsadvies heeft 
uitgebracht dit voor de jaren 2026 en 2027 niet te doen als dat zou betekenen dat er op de lopende 
taken en projecten zou moeten worden bezuinigd. Voor de jaren 2024 en 2025 is een sluitende 
begroting aangeboden. De incidentele uitgaven in 2024 en 2025 worden gedekt uit de algemene 
reserve waardoor de weerstandsratio in 2027 onder de minimumgrens van 1,0 komt. 
 
           x € 1.000,- 

 2024 2025 2026 2027 

Saldo begroting, inclusief nieuw beleid -8.326 707 -3.970 -4.434 

 
Dit was voor de raad aanleiding om op 18 september een motie (M20) aan te nemen waarmee het 
college van burgemeester en wethouders is opgedragen met een begroting 2024-2027 te komen die 
in lijn ligt met de geamendeerde Kadernota 2024-2027. Vervolgens heeft het college van 
burgemeester en wethouders op 5 oktober een raadsinformatiebrief verstuurd waarmee het college 
heeft aangekondigd op 15 november een voorstel tot wijziging van de begroting aan te bieden zodat 
deze nog dit jaar behandeld kan worden. 
 
De raad heeft op 1 november de programmabegroting 2024 geamendeerd vastgesteld. 
Een raadsbreed amendement betrof de verhoging van de toeristenbelasting naar € 2,15 per persoon 
per overnachting voor de jaren 2025, 2026 en 2027. Verder heeft de raad de structurele bezuiniging 
op de culturele sector vanaf 2026 verlaagd van € 300.000,- naar € 200.000,-. 
Voorts zijn er op 1 november elf moties ingediend; hiervan zijn er drie in meerderheid aanvaard. 
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Op 15 november heeft het college een voorstel aangeboden met (16) ombuigingsvoorstellen voor de 
jaren 2026 en volgende tot een bedrag van € 1,9 mln. Rekening houdend met de effecten van de 
septembercirculaire 2023, zou de meerjarenraming er als volgt uitzien: 
 

 2024 2025 2026 2027 

Saldo primaire (meerjaren)begroting -8.326 707 -3.970 -4.434 

Toeristenbelasting  265 265 265 

Verlaging bezuiniging culturele sector   -100 -100 

Effecten septembercirculaire 2023 644 494 552 2.569 

Subtotaal -7.683 1.466 -3.253 -1.700 

Voorstel college bezuinigingsmaatregelen 
november 2023 

   
1.932 

 
1.932 

Saldo meerjarenbegroting gewijzigd -7.683 1.466 -1.321 232 

 
Het voorstel voor de bezuinigingsmaatregelen is op 29 november behandeld in een extra vergadering 
van de commissie Bestuur en Middelen. De commissie achtte het voorstel echter niet besluitrijp 
wegens het ontbreken van een nadere uitwerking van de voorstellen. Het college heeft vervolgens 
aangegeven de ombuigingsmaatregelen te betrekken bij de Kadernota 2025-2028.  
 
Decembernota 2023 
Bijstellingen van de lopende begroting gebeuren tijdens de behandeling van twee tussenrapportages 
(turaps). Belangrijke verschillen tussen de begroting en de werkelijkheid moeten door de 
gemeenteraad worden goedgekeurd zodra ze bekend zijn. Dit zorgt voor een actuele actualisatie van 
de budgetten om de rechtmatigheid te waarborgen. Daarom wordt in december een nota voorgelegd 
aan de raad, samen met de laatste begrotingswijziging. De Decembernota laat een gunstig saldo zien 
van € 8,0 miljoen, waardoor het verwachte positieve resultaat voor 2023 verandert naar € 5,4 miljoen. 
Ook wordt voorgesteld om niet-gebruikte budgetten van 2023 over te hevelen naar 2024, tot een 
totaalbedrag van € 1,5 miljoen. De raad heeft deze begrotingswijzigingen op 18 december 
goedgekeurd. 
 
Auditcommissie 
De auditcommissie is zeven keer bijeen gekomen. Over de navolgende onderwerpen is een advies 
uitgebracht: 
 
Jaarrekening 2022 van de gemeente 
In haar vergaderingen van 24 mei en 7 juni heeft de auditcommissie de programmarekening 2022 van 
de gemeente, het Verslag van bevindingen van de accountant en de reactie van het college van 
burgemeester en wethouders op het Verslag van bevindingen met de portefeuillehouder Financiën en 
de accountant besproken. In het advies van de auditcommissie zijn de volgende onderwerpen 
aangestipt: 

- de geconstateerde onrechtmatigheden en onzekerheden; 
- de ontwikkeling van de risico’s in relatie tot het weerstandsvermogen; 
- waardering vastgoed Willemsoord; 
- de opvolging van de adviezen van de accountant. 

 
Visie op planning en control 
In januari heeft een eerste overleg met het bureau Finolia plaatsgevonden in aanloop naar een Visie 
op planning en control. Er is van gedachten gewisseld over de opzet en het proces van de Kadernota, 
de programma-indeling en de relatie tussen de activiteiten en gestelde doelen in de 
programmabegroting alsmede de frequentie en opzet van de tussenrapportages. De resultaten van dit 
overleg zijn verwerkt in een eerste conceptvisie, die in maart in de commissie is besproken. Het 
voorstel tot het vaststellen van de visie is daarna in mei in de auditcommissie besproken en van een 
positief advies voorzien. De raad heeft de visie op 3 juli vastgesteld. 
 
In november heeft de wethouder Financiën een eerste concept-implementatieplan aan de commissie 
voorgelegd. Afgesproken is dat het implementatieplan na het beschikbaar komen van de  
aanpak van de Kadernota 2025-2028 opnieuw aan de orde komt in de auditcommissie  
(14 februari 2024).   
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Financiële verordening 2024 
In november is het voorstel tot het vaststellen van de Financiële verordening 2024 in de commissie 
aan de orde geweest. Deze verordening vervangt de Financiële verordening 2017. Op grond van de 
beraadslagingen heeft er een aanpassing van de verordening plaatsgevonden. De auditcommissie 
heeft wethouder Van Diepen geadviseerd in de commissie Bestuur en Middelen extra aandacht te 
besteden aan de € 100.000,- rapporteringsgrens (overzichtelijkheid en leesbaarheid) en de 
interpretatie van het begrip ‘majeure afwijkingen’ genoemd in artikel 6, lid 3. Verder heeft de 
auditcommissie geadviseerd deze verordening bij het begin van de nieuwe bestuursperiode (2026) te 
evalueren. De raad heeft de Financiële verordening 2024 op 27 november vastgesteld. 
 
Beleidskader rechtmatigheid 
Met ingang van 2023 is het college verplicht om zelf verantwoording af te leggen over de 
rechtmatigheid van de financiële beheershandelingen binnen de gemeente. Om de normen en kaders 
daarvoor vast te stellen is een beleidskader opgesteld. Het beleidskader rechtmatigheid is met een 
positief advies van de auditcommissie op 6 maart vastgesteld door de raad. 
 
Beleidskader activabeleid 
In het beleidskader Activabeleid 2023 zijn de spelregels beschreven over hoe de raad en het college 
om kunnen gaan met activa (waar 'rente' en 'afschrijvingen' onderdeel van zijn). Dit beleidskader is 
met een positief advies van de auditcommissie op 6 maart door de raad vastgesteld. 
 
Naast deze onderwerpen is in de auditcommissie gesproken over: 
- de boardletter 2022 van Qconcepts; 
- het controleplan 2023 van  ETL overheidsaccountants; 
- de aandachtspunten voor de interimcontrole 2023 door ETL; 
- de boardletter 2023 van ETL. 

 

2.5 Raadscommunicatie  

2.5.1   Werkgroep raadscommunicatie 

De werkgroep communicatie is een aantal keren bij elkaar geweest. In deze overleggen zijn 
verschillende activiteiten en ideeën besproken, waaronder de sociale media, (mogelijke) 
samenwerking met Regio Noordkop en het opnieuw organiseren van een ideeënmarkt. Op de 
Facebookpagina worden (weer) regelmatig items geplaatst, dit wordt in 2023 verder uitgebreid. 
Samen met raadslid Boessenkool is een oriënterend gesprek gevoerd met Ronald Boutkan (Regio 
Noordkop) om mogelijkheden voor samenwerking te bespreken. Aan deze ideeën is toen een 
prijsopgave gekoppeld, waarna met de werkgroep is besloten om hier voorlopig geen gevolgd aan te 
geven. Gezien de beperkte reacties op (onder andere) de update vanuit de werkgroep 
raadscommunicatie aan raadsleden, de minimale reacties om mee te werken aan terugblikken op 
(onder andere) werkbezoeken en de beperkte capaciteit dit jaar op communicatie is de ideeënmarkt 
niet verder uitgewerkt.  
 
Namens de werkgroep raadscommunicatie zijn een aantal communicatie-updates naar de raadsleden 
verstuurd, onder andere met informatie over de Facebookpagina. Oproepjes om input te delen en 
ander nieuws.  

2.5.2 Overige raadsactiviteiten 

De activiteiten Gast van de Raad en Over de Kook zijn niet georganiseerd. De ideeënmarkt voor 
inwoners is (zie hierboven) ook niet verder uitgewerkt.  

2.5.3 Sociale media 

Gedurende het jaar zijn er met regelmaat berichten geplaatst op de Facebookpagina van de 
gemeenteraad. De respons hierop verschilt per bericht. In 2024 wordt hier verder op ingezet. 
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2.5.4 Communicatie rondom het gemeentelijk manifest 

In samenwerking met opgavemanager Carolien Borrias en Tom den Boer (facilitator bijeenkomst 
begin 2024) is in aanloop naar een bijeenkomst rondom het gemeentelijk manifest begin 2024 een 
klein communicatieplan gemaakt en uitgevoerd: er zijn verschillende betrokkenen geïnterviewd en 
deze items zijn gedeeld met de raad en online geplaatst (ook op intranet).  
 
 
 

  



 

28 
 

3 Verslag werkzaamheden raadsgriffie 
 
 
De formatie binnen de griffie bedraagt met ingang van 1 
januari 2023 6,62 fte.  

• raadsgriffier: 1 x 36 uur (1 fte); 

• raadsadviseurs/commissiegriffiers: 3 x 36 uur (3 fte); 

• secretaris rekenkamercommissie + commissiegriffier 
voor de regionale raadscommissie Noordkop en 
regionale samenwerking1: 1 x 36 uur (1 fte); 

• communicatiemedewerker: 1 x 20 uur (0,55 fte); 

• griffiemedewerkers (voor administratieve 
ondersteuning): 1 x 24 uur (0,67 fte) + 1 x 16 uur 
(0,4fte).  

 
Van twee medewerkers is dit jaar afscheid genomen; 
een medewerker is met ingang van april bij een andere 
gemeente gaan werken en de andere medewerker heeft 
na langdurige ziekte afscheid genomen.  
 
Op interim basis was al voorzien in de vervanging van de langdurig zieke medewerker. De vacature 
van de andere medewerker kon gelukkig in juni snel met een structurelere basis worden ingevuld  
doordat een medewerker die vorig jaar afscheid had genomen (vanwege pensioengerechtigde leeftijd) 
weer terugkwam.  
 
Met ingang van de start van de rekenkamer per 1 december is er voor gekozen om de ondersteuning 
door de gemeente (griffie) Hollands Kroon via detachering te laten verzorgen.  
 
Tot slot waren er dit jaar twee jubilea te vieren binnen de griffie, te weten respectievelijk 25 en 40 (!) 
jaar overheidsdienst. 
 
Ziekteverzuim 
Het ziekteverzuim is ten opzichte van het voorgaande jaar (8,4%) gestegen naar 15%, en de 
meldingsfrequentie is gestegen (van 0,50 naar 1,29). Het verzuimpercentage is voornamelijk 
opgebouwd uit lang (tussen de 6 weken en 1 jaar) en extra lang (meer dan 1 jaar) verzuim. Enkele 
medewerkers zijn langdurig ziek geweest in 2023. Langdurig verzuim van enkele medewerkers heeft 
door de beperkte omvang van het griffieteam een groot effect op het verzuimpercentage.  
 
Griffie-uitje 
Op 19 juli stond ons uitje met de griffie op de planning. Het moest iets actiefs (maar natuurlijk niet té 
actief) zijn en geschikt voor alle leeftijden, ruggen, knieën enzovoorts. Het werd karten, lasergamen en 
gezamenlijk een hapje eten in Skagaventure te Schagen. Een aanrader wat ons betreft!  
 
Het karten en lasergamen wisselden elkaar af. Hierdoor konden we tussen de spellen door gezellig 
een drankje doen. Doordat we met een kleine club waren werden we tijdens het karten en lasergamen 
ingedeeld bij een andere groep. Helaas hebben we bij beide spellen niet van de tegenpartij kunnen 
winnen. Hier moeten we meer mee oefenen. Sowieso leuk om legaal je collega’s en leidinggevende af 
te kunnen schieten! 
 
 

 
1 in 2019 is de commissiegriffier voor de regionale raadscommissie Noordkop en regionale samenwerking bij de 

raadsgriffie van Den Helder ondergebracht. Dit is gecombineerd met de functie van secretaris 
rekenkamercommissie en komt daarmee op 36 uur (1 fte). Het deel van de commissiegriffier wordt door de vier 
regiogemeenten vergoed.  

 

Griffie-overleg op afstand 
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Collega's bij de griffie, tegenstanders op de kartbaan 
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4 Financiële verantwoording gemeenteraad en raadsgriffie 
 
 

Taak Omschrijving kostensoort Aanvullende taak 
Rekening 

2022 

Begroot 

2023 

Rekening 

2023 
Restant 

Raadsgriffie Salarissen en sociale lasten - 677.549 706.492 699.204 7.288 

Raadsgriffie Inhuur - 2.325   38.179 -38.179 

Raadsgriffie 
Overige goederen en 

diensten 
- 6.195 5.500 131 5.369 

Raadsgriffie Werkkosten Binnen forfait 141     0 

Raadsgriffie Opleiding/cursus - 2.713 10.200 -787 10.987 

Raadsgriffie Reis- en verblijfskosten - 992 1.500 3.296 -1.796 

Raadsgriffie 
Boeken, abonnemente en 

contributies 
- 1.367 1.100 1.885 -785 

Raadsgriffie Representatie - 1.097 2.200 664 1.536 

Raadsgriffie Gedetacheerd personeel - -30.502 -39.690 -26.140 -13.550 

Raadsgriffie Subsidie overige overheden -       0 

      661.877 687.302 716.433 -29.131 

Raad Salarissen en sociale lasten - 591.958 618.000 619.735 -1.735 

Raad 
Overige goederen en 

diensten 
- 378 0 864 -864 

Raad 
Overige goederen en 

diensten 
Rekenkamerfunctie 48.934 65.700 54.812 10.888 

Raad 
Overige goederen en 

diensten 
Raadscommunicatie 75.183 32.800 12.050 20.750 

Raad 
Overige goederen en 

diensten 
Presentiegelden 38.323 25.200 60.760 -35.560 

Raad 
Overige goederen en 

diensten 
ICT apparatuur 16.684 31.000 22.961 8.040 

Raad 
Overige goederen en 

diensten 

Overige diensten 

Raad 
46.077 83.000 24.894 58.106 

Raad Accountantskosten - 65.710 98.600 52.685 45.915 

Raad Opleiding/cursus - 3.944 15.400 2.450 12.950 

Raad Reis- en verblijfskosten - 12.810 10.000 11.701 -1.701 

Raad Representatie - 73.911 21.900 26.180 -4.280 

Raad 
Subsidie overige 

instellingen/personen 
- 747 0 0 0 

Raad Fractievergoedingen - 23.668 32.400 27.086 5.314 

Raad Derdenleveranties - -16.751 -10.000 -8.683 -1.317 

Raad Derdenleveranties Presentiegelden -111     0 

Raad Overige verrekeningen - -1.076 0   0 

      980.389 1.024.000 907.494 116.506 

       
      1.642.266 1.711.302 1.623.927 87.375 
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Toelichting 
Er is over 2023 ten aanzien van de budgetten van de raad en de raadsgriffie afgesloten met een 
positief resultaat van € 87.375,-. De afwijkingen boven de € 15.000,- worden hieronder verklaard: 
 
Raad 
De budgetten van de raad kennen in 2023 in totaal een voordelig resultaat van € 116.500,-. Dit 
verschil is als volgt te verklaren: van het budget voor de raad is € 35.500,- meer besteed aan 
presentiegelden omdat er meer commissievergaderingen zijn geweest met commissieleden die geen 
raadsleden zijn. Er is een voordeel ontstaan door de vergoeding van de accountant wegens het niet 
nakomen de verplichtingen in de opdracht (€ 47.500,-) en tenslotte is er € 58.000,- minder aan overige  
kosten gemaakt, waarbinnen het budget voor onderzoekskosten zit dat niet besteed is. 
 
Raadsgriffie 
De budgetten van de raadsgriffie zijn in 2023 met € 29.000,- overschreden. De oorzaak hiervan is de 
inhuur voor de raadscommunicatie die niet was begroot.  
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5 Bijlagen 
 
 

I Samenstelling gemeenteraad (en wisselingen) t/m 31 december  

 

Op 10 januari kondigt raadslid J. Meijer (fractie D66) haar vertrek aan. In de raadsvergadering van 23 
januari neemt zij afscheid en op 13 februari wordt zij beëdigd tot commissielid. De heer S.T.M. Milatz 
neemt op 13 februari het raadslidmaatschap over. 

Raadslid H.M. Krul (fractie CDA) geeft aan op 30 januari te stoppen als fractievoorzitter. Op 13 
februari geeft hij het fractievoorzitterschap over aan raadslid E.M. Krijns. De heer Krul gaat verder in 
de Tweede Kamer en na de landelijke verkiezingen in 2023 is wederom beëdigd tot kamerlid. De raad 
neemt afscheid van hem op 15 mei.  

Raadslid V.H. Van den Born wordt na de landelijke verkiezingen beëdigd tot kamerlid. Daarna besluit 
hij zijn raadslidmaatschap voort te zetten.  

Mevrouw J.J. Lobles wordt in de raadsvergadering van 15 mei geïnstalleerd tot raadslid.  

 

Verder in 2023: 

Raadslid C.M. Bazen geeft aan vanaf begin januari verder te gaan met de fractie Samen Actief sr en 
zo ontstaat Samen Actief. Hij wordt de fractievoorzitter. 

Op 29 augustus sluit raadslid N. List zich aan bij Beter voor Den Helder. Hiermee houdt de 
Seniorenpartij Den Helder op te bestaan.  

 

II  Statistieken vergaderingen 

(officiële raads- en commissievergaderingen) 
NB: Themabijeenkomsten, trainingen, introductiebijeenkomsten e.d. zijn in dit overzicht buiten beschouwing gelaten. 

 
 

 2019 2020 2021 2022 2023 

Raadsvergaderingen 14 17 18 15 16 

Commissievergaderingen:  

• Bestuur en Middelen 15 8 15 12 20 

• Maatschappelijke ontwikkeling 11 7 9 7 13 

• Stadsontwikkeling en -beheer 9 5 15 6 14 

• Regionale raadscommissie 
Noordkop 

7 7 6 7 6 

• Agendacommissie 5 5 9 9 11 

• Werkgeverscommissie 4 1 1 2 2 

• Presidium 6 7 7 6 7 

• Auditcommissie 5 3 5 6 7 

 
 
  



 

33 
 

In de raadsvergaderingen hebben de fracties en hun raadsleden gebruik gemaakt van de volgende 
raadsinstrumenten: 
 

 2019 2020 2021 2022 2023 

Initiatiefvoorstel 2 2 1 0 0 

Amendement 47 34 27 35 45 

Motie 51 *) 55 *) 75 *) 72*) 55*) 

Inlichtingen 0 1 2 1**) 0 

Interpellatie 0 0 0 0 0 

Schriftelijke vragen 76 111 138 69 64 

Vragenkwartier 10 9 10 8 10 

 
*) 2019 - aantal moties waarvan 13 aangehouden; 
 2020 – aantal moties waarvan 6 aangehouden; 
 2021 – aantal moties waarvan 9 aangehouden; 
 2022 – aantal moties waarvan 1 aangehouden; 
 2023 – aantal moties waarvan 4 aangehouden. 
 
**) 9 mei 2022: Verzoek om inlichtingen van de fractie van Behoorlijk Bestuur v D-H & Julianadorp over vervanging van de 
kademuur achter gebouw 66 op Willemsoord. 

 
Inwoners hebben op de volgende manier gebruikt gemaakt van hun instrumenten: 
 

 2019 2020 2021 2022 2023 

Inspreekrecht inwoner 8 5 11 4 4 

Inspreekrecht inwoner tijdens 
commissievergaderingen 

8 2 11 6 10 

Burgerinitiatief 0 1 1 0 0 

 
 
Aantal kijkers raadsvergadering: 
 
Datum: Aantal Kijkers: 
23 januari 76 
13 februari 61 
6 maart 53 
27 maart 50 
17 april 61 
15 mei 61 
5 juni 45 
26 juni 42 
3 juli 49 
10 juli 54 
18 september 72 
9 oktober 52 
1 november 51 
6 november 38 
27 november 48 
18 december 49 

  
 
Gemiddeld 54 kijkers per vergadering. 
 


